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88görüflme 
yaptı, 
yine de
yetifltiremedi
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Baflbakan›m›z›n da son konuflmala-
r›nda veciz flekilde ifade etti¤i gibi, biz
iktidara geldi¤imiz günden beri, kimse-
nin yaflam biçimine kar›flmad›k.

Her f›rsatta farkl› yaflam biçimlerinin
bizatihi teminat› oldu¤umuzun alt›n›
çizdik. SAYFA 3
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65. dönem BM Genel Kuru-
lu Genel Görüflmelerine
katılan Dıfliflleri Bakanım›z
Davuto¤lu,  88 görüflme
gerçeklefltidi zaman darlı-
¤ı yüzünden bazı görüflme
taleplerini geri çevirdi.
Davuto¤lu, 2020 yılına gir-
meden Türkiye'nin ikinci
kez BM Güvenlik Konseyi
üyeli¤i için adaylı¤ını ko-
yaca¤ını söyledi. SAYFA 5

SÜRPR‹Z BAfiÖRTÜSÜ BULUfiMASI SAYFA 6

ESNAFA MÜJDESAYFA 7

Dünyan›n ilk 10 ülkesi 
aras›na girece¤iz

Baflbakan›m›z Recep 
Tayip Erdo¤an,

“Türkiye, 8 yıl öncesine
göre çok farklı bir yerde.

‹nanın bu ivmeyle devam
ederek, 8-10 yıl sonra
dünyanın ilk 10 ülkesi

arasında yer alan bir
Türkiye'yi görmek hayal

de¤ildir. Bunu hep birlikte
gerçeklefltirece¤imize,

bunun pekala mümkün
oldu¤una ben tüm

yüre¤imle inanıyorum''
dedi

SAYFA 6
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‹ngiltere'nin AB ‹fllerinden Sorumlu Ba-
kanı David Lidington, Avrupa'nın Tür-
kiye'nin bölgesinde artan etkisini fır-

sat olarak görmesi gerekti¤ini belirterek, Türki-
ye'nin ‹ran gibi Avrupa'nın ulaflamadı¤ı ve ileti-
flim kuramadı¤ı ülkelere ulaflabildi¤ini söyledi.
AB'nin genifllemesinden yana olduklarını vur-
gulayan Lidington, "E¤er bir ülke Avrupalıysa,
birli¤e katılmak istiyorsa ve katılım kriterlerini
karflılıyorsa, AB'ye tam üye olabilmelidir" dedi.

Lidington, AB sürecinin ülkelerdeki siyasi ve
ekonomik reformların tetikleyicisi oldu¤unu

kaydederek, flöyle konufltu:
"Türkiye'nin AB'ye katılımına destek ver-

meyi sürdürüyoruz. Türkiye, NATO'da
önemli bir müttefik ve Avrupa'da en hızlı
büyüyen ekonomiye sahip. Ayrıca, Türki-
ye'nin bölgesinde artan etkisinin Avrupa ta-
rafından fırsat olarak görülmesi gerekti¤ine
inanıyorum. Türkiye, Avrupa'nın geri kalanı-
nın ulaflamadı¤ı bölgelere, ülkelere ulaflabi-
liyor. Örne¤in, Cumhurbaflkanı Abdullah Gül
ve Baflbakan Recep Tayyip Erdo¤an ‹ranlı
yetkililerle do¤rudan görüflebiliyor ve do¤-

rudan mesajlar iletebiliyorlar. Di¤er Avrupa-
lıların böyle bir eriflimi yok."

Lidington Kıbrıslı bir gazetecinin adada de-
vam eden müzakere süreci konusundaki soru-
suna ise, müzakerelerin baflarıyla sonuçlan-
masını istediklerini söyleyerek yanıt verdi.
"Tüm tarafların, her iki tarafı da tatmin ede-
cek bir sonuca ulaflmak için yapıcı bir flekilde
çalıflması gerekti¤ini düflünüyoruz" diyen Li-
dington, Türkiye'nin Kıbrıs konusunda uzun
süreli bir anlaflmayı güvence altına almak için
önemli bir rolü oldu¤unu vurguladı.

Lidington: Türkiye bölgede etkin güç oldu

Anayasa Mahkemesi'ne bireysel
baflvuru hakkı, kamu denetçili¤i
sistemi (ombudsman) gibi bazı

konular mevzuat de¤iflikli¤iyle hayata geçi-
rilecek. Hâkimler ve Savcılar Yüksek Ku-
rulu (HSYK) ve Anayasa Mahkemesi'nin
yeni üyeleri için de seçimler yapılacak. 11
bin hakim ve savcı 17 Ekim'de sandık baflı-
na gidip, HSYK'nın 10 asıl ve 6 yedek üye-
sini seçecek. Yeni

HSYK, bir ay
içinde faaliye-
te geçecek.
A n a y a s a
M a h k e m e -
si'nde ise
mevcut ye-
dek üyeler
Fettah Oto,
Recep Kö-
mürcü, Al-
parslan Al-
tan ve Bur-
han Üstün
asıl üye ol-
du. Eksik

kalan iki üye-
yi Meclis, Sayıfltay ve baroların gösterece¤i
adaylar arasından 30 gün içerisinde belirle-
yecek.

Referandumun resmi sonuçlarıyla tam
30 yıl sonra 12 Eylül 1980 darbecilerine
anayasal koruma getiren geçici 15. madde
de dün itibarıyla yürürlükten kaldırıldı. 12
Eylül askeri darbesini yapan Milli Güven-
lik Konseyi ve Danıflma Meclisi üyeleri
hakkında yapılan suç duyuruları üzerine
dava açılabilecek.

YSK, anayasa de¤iflikli¤i referandumu-
na iliflkin resmi sonuçları dün Resmi Gaze-
te'de yayımladı. Böylece, 12 Eylül Anaya-
sası'nda yapılan köklü de¤ifliklikler yürür-
lü¤e girdi. Anayasa de¤iflikli¤inin yürürlü-
¤e girmesi, Anayasa Mahkemesi ve HSYK
üyelikleri için seçim sürecini beraberinde
getiriyor.

AK Parti-BDP görüflme-
sinden, 'diyalog ve kanın
durması' ça¤rısı çıktı. Ce-
mil Çiçek, “Kan ve göz-
yaflı dökülmeden bu so-
runu çözme imkanı var-
dır” dedi

TBMM'de Baflbakan'ın ça-
lıflma ofisinde yapılan 1 sa-
at 45 dakikalık görüflmede,

Baflbakan Yardımcısı Cemil Çiçek
ve Adalet Bakanı Sadullah Ergin ile
BDP Efl Baflkanları Gülten Kıflanak
ve Selahattin Demirtafl bir araya gel-
di. Taraflar, yeni anayasa ve terörle
kanın durması konusunda yapılabi-
lecekleri konufltu.

Baflbakan Yardımcısı Cemil Çi-
çek de, tüm partilere ve sivil toplum
örgütlerine yeni anayasa ça¤rısı yap-
tı. Çiçek, “Konufltu¤umuz konular
Türkiye'nin konuları. Bir partinin
sorunu de¤il. fiiddetin artık gün-
demden çıkarılması gerekiyor. Kan
ve gözyaflı dökülmeden sorunu çöz-
me imkanı vardır. Vatandaflımız di-
yalogla çözüm istiyor” diye konufltu.

‹mralı'yla görüflme sürüyor
Türkiye'nin içindi¤i bulundu¤u

süreçteki atmosferin sorunların çö-
zümünü kolaylafltıran pozitif bir at-
mosfer oldu¤unu belirten Selahattin
Demirtafl, ‹mralı'yla yapılan görüfl-
melerin de sürdü¤ünü, bu konuda
söyleyecek yeni bir fley olmadı¤ını
kaydetti. Demirtafl, görüflmeye tarih
bir anlam yüklenmemesini isterken,
gizli görüflmenin Baflbakanın ofisin-
de olmayaca¤ını da kaydetti. Sela-

hattin Demirtafl, ayrıca, görüflmede
Demokratik Toplum Kongresi'nin
(DTK) en büyük sivil platform ola-
rak dikkate alınması gerekti¤ini dile
getirdiklerini belirterek, bunun
önemli bir nokta oldu¤unu söyledi.

Hükümet ve BDP görüflmesini
Diyarbakır'daki sivil toplum örgüt-
leri de olumlu karflıladı.

fiah ‹smail Bedirhano¤lu
(GÜNS‹AD Baflkanı): Bekledi¤i-
miz böyle bir diyalog sürecinin bafl-
latılmasıydı. Bu sürecin sürekli ha-
le gelmesi, eylemsizlik sürecine de
katkı sa¤lar. Çözümün de önünü
açar.

Sezgin Tanrıkulu (Diyarbakır
Barosu Eski Baflkanı): Bu mesele
çözülecekse çözüm yeri

TBMM'dir. Ve bu Meclis'te de
meflru seçilmifl yasal temsilcilerdir.
Bu açıdan bakıldı¤ında bu görüfl-
menin geçti¤imiz 3 yıl boyunca ya-
pılmamıfl olması bir tuhaflıktır.
Umarım bu görüflme yeni bir dö-
nemin bafllangıcı olur. Sadece bi-
zim de¤il tüm toplumun bu görüfl-
meden olumlu beklentileri var.

Vahdettin Bahadır (MÜS‹AD
Baflkanı): Türkiye'nin tüm renkle-
rini kuflatan yeni bir hukuk ve de-
mokrasi infla etmek için büyük bir
fırsat. Tüm hukuk dıflı yöntemleri
mahkum etmek için tüm kesimler-
le görüflmek barıflın olmazsa olmaz
yolu. Provokasyonlara ra¤men di-
yaloga devam diyoruz. Görüflmeyi
anlamlı buluyorum.  

Yargıda 
demokratik seçim
süreci baflladı

Kan dökmeden 
sorun çözülebilir
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Türkiye'de en çok tart›fl›lan
konulardan biri de yaflam biçim-
leridir.

S›rf ideolojik saplant›larla, ken-
disi gibi yaflamayanlar›n nötr var-
l›¤›n› bile kendi yaflam biçimine
müdahale olarak alg›layan “so-
runlu” anlay›fl› bir kenara b›rak›r-
sak, bu konuda genelde bir kafa
kar›fl›kl›¤› da vard›r.

Baz› çevreler ülkede gerilim ç›-
karmak, hizmetlerini ve projeleri-
ni elefltiremedi¤i AK Parti'yi y›p-
ratmak için s›k s›k yaflam biçimine
müdahale edildi¤i yollu iddia ve
söylemlerde bulunurlar.

“Laik yaflam biçimine müda-
hale ediliyor.”

Burada anahtar kavram “laik
yaflam biçimi” nitelemesidir.

Öncelikle “Laik yaflam biçimi”
nitelemesinin yanl›fl bir kavram-
sallaflt›rma oldu¤unu söylemeli-
yim.

Zira, “laik yaflam biçimi” de-
mek suretiyle laikli¤i tek tip bir
yaflam biçimine indirgemifl olu-
yorsunuz. 

Oysa bu konuda az›c›k siyasal
literatüre ve dünyadaki uygula-
malara baksak bile görece¤iz ki,
laiklik bir yaflam biçiminin de¤il,
de¤iflik yaflam biçimlerinin birbiri-
ne müdahale etmeden özgürce
yaflayaca¤› bir atmosferin ad›d›r
ve öyle olmal›d›r.

Bu ba¤lamda “laik yaflam biçi-
mi” kavram›, sadece kendileri gi-
bi olmayanlar› d›fllamay› ve öteki-
lefltirmeyi kolaylaflt›r›c› bir zihne
iflaret etmekte ve laikli¤in anaya-
sal düzen içindeki önemli konu-
mu istismar edilerek farkl› yaflam
biçimlerine sahip kesimlere bask›
yap›lmas› meflrulaflt›r›lmaya çal›fl›l-
maktad›r.

Bu tespitten sonra tekrar ya-
flam biçimlerine dönersek; Türki-
ye gibi co¤rafi ve nüfus olarak
büyük bir ülkede, farkl› kültür ve
yaflam biçimlerinin olmas› son de-
rece tabiidir.

Hatta meseleye bir insan teki
olarak bakt›¤›m›zda, ortalama
60-70 y›ll›k bir insan ömrünün bi-
le, yaflam biçimi aç›s›ndan birçok

çeflitlilikler içerdi¤ini görürüz.
‹nsan bir dönem flöyle yafl›yor-

dur da bir dönem sonra farkl› bir
yaflam biçimine dönebilir.

Gençli¤inde flöyledir de yafl-
land›kça böyle olur.

‹nsan›n de¤iflebilen bir canl›
oldu¤unu kim inkâr edebilir?

Hepimiz kendi ailemizde, ken-
di akrabalar›m›zda, kendi mahal-
lemizde, kendi komflular›m›zda
farkl› yaflam biçimlerinin kristal-
leflti¤ini an be an müflahede edip
dururuz.

Toplumsal gerçeklik ad›na
bundan daha do¤al ne olabilir?

Siz bu yaflam biçimlerinden
baz›lar›n› sevmeyebilirsiniz, be-
¤enmeyebilirsiniz, böyleleriyle
özel hayat›n›zda yak›n iliflkiler
kurmayabilirsiniz, e¤er isterseniz,
insanlar›n yaflam biçimlerinin flöy-
le veya böyle olmas› hakk›nda
medeni, hukuki ve karfl›l›kl› r›zay›
öngören ölçüler içinde tart›flmalar
yap›p birbirinize telkinlerde de
bulunabilirsiniz.

Bunlar da toplumsal hayat›n
en do¤al yans›malar›ndand›r.

Baflbakan›m›z›n da son konufl-
malar›nda veciz flekilde ifade etti-
¤i gibi, biz iktidara geldi¤imiz
günden beri, kimsenin yaflam bi-
çimine kar›flmad›k.

Her f›rsatta farkl› yaflam biçim-
lerinin bizatihi teminat› oldu¤u-
muzun alt›n› çizdik.

Buna ra¤men belli çevreler
“Mahalle bask›s› vs” diyerek bi-
zim iktidar›m›zda yaflam biçimle-
rine müdahale ediliyormufl izleni-
mi oluflturmaya çal›fl›yorlar.

Her ülkede zaman zaman hiç
birimizin tasvip etmedi¤i lokal
olaylar olabilir.

Önemli olan hukuktan yana
olmak, hukuken gere¤ini yap-
makt›r.

‹lginç olan flu;
Bu ülkede k›l›k k›yafet -ki ya-

flam biçimlerimizin en önemli
yans›malar›ndand›r- alan›nda lo-
kal de¤il ülkesel bazda büyük
ma¤duriyetler yaflan›yor.

Biz ne zaman bu sorunlar›
çözmeye kalksak karfl›m›za hep

“yaflam biçimlerine müdahale
ediliyor” diye gürültü koparanlar
ç›kt›.

Çünkü bu dar çevrenin yaflam
biçiminden anlad›klar›, sadece
kendi yaflam biçimleri.

Kendilerinki d›fl›nda bir yaflam
biçimi tan›m›yorlar ki, ona müda-
hale edildi¤ini kabul etsinler.

Dahas› birço¤u, baflkalar›na
müdahale etmeyi kendileri ad›na
en do¤al bir hak olarak görüyor
zaten.

Çünkü “ayd›nlanan birinin ka-
ranl›ktaki birine müdahale etme
hakk› vard›r” diye düflünüyorlar.

Biz her zaman samimi vatan-
dafllar›m›z›n kayg›s›n› önemsiyo-
ruz.

Baflbakan›m›z›n da dedi¤i gibi,
bu konuda araflt›rmalar yap›yor,
varsa baz› yanl›fl alg›lamalar› dü-
zeltmek için gayet aç›k ve fleffaf
flekilde çaba gösteriyoruz.

Bizim sözümüz, bu konuda
samimi olmay›p meseleyi sadece
günlük siyasi ç›karlara indirgeyen
belli çevrelere.

Her konuda ortal›¤› buland›r›p
siyasi rant peflinde olan böylele-
riyle ilgili bazen düflünmeden
edemiyorum:

Acaba bu “yaflam biçimi da-
yatmak” paranoyas› üzerinde bu
kadar ›srarla, inatla ve alabildi¤i-
ne abart›yla durmalar› böyle bir
olguyu kendilerinin fazlas›yla iç-
sellefltirmifl olmalar›n›n psikolojik
bir d›flavurumundan m› ibaret?

Öyle ya; sürekli yaflam biçimi
dayatmas›ndan bahsedip de bu
ülkede gerçekten yaflam biçimi
dayatmas›yla ma¤dur edilmifl bir-
çok insan›m›z›n yaflad›klar›n› bu
kadar görmezden gelmek, bu ka-
dar yok saymak, bu kadar do¤al
görmek, “ancak o olguyu fiilen
yapmak veya yapanlar› destekle-
mek ya da içsellefltirmekle müm-
kün olsa gerektir” diye düflünü-
yorum.

Haliyle flu soruyu sormadan da
edemiyorum:

Acaba bu tür kesimler, kendi-
lerinin baflkalar›na yaflam biçimi
dayatmak konusunda ne kadar
hünerli oldu¤unu yakinen bildi¤i
için mi “Ya bir gün birileri de ay-
n›s›n› bana yaparsa!” fleklinde
paranoyalara kap›l›yorlar?

Dolma yiyen iki âmân›n f›kra-
s›ndaki gibi.

Biri di¤erine “niye dolmalar›
ikifler ikifler yiyorsun” deyince, ar-
kadafl›, “Sen de benim gibi gör-
müyorsun. ‹kiflerli yedi¤imi nas›l
anlad›n” diye sormufl.

Öteki cevap vermifl:
“Ben de öyle yap›yorum da

ondan!”

AZ‹Z BABUfiCU
FARKLI YAfiAM
B‹Ç‹MLER‹ VE
KORUNMASI

AK PART‹ ‹STANBUL ‹L BAfiKANI

Türkiye'nin en büyük otoyo-
lunun imzaları atıldı.

Ulafltırma Bakanı Binali
Yıldırım, ‹zmit Körfez Ge-

çifliyle ba¤lantı yolları dahil olmak üze-
re Gebze-Orhangazi-‹zmir otoyoluna
iliflkin sözleflmeye imza atarak, “Proje,
Türkiye Cumhuriyeti tarihinde Yap-‹fl-
let-Devret modeliyle bir seferde yapı-
lan en büyük projedir” dedi.

Türkiye'nin en büyük otoyolu pro-
jesi olan ve ‹zmit Körfez Geçifliyle
Ba¤lantı yolları dahil olmak üzere
Yap-‹fllet Devret modeliyle ihale edi-
len Gebze-Orhangazi-‹zmir otoyoluna
iliflkin sözleflme, Karayolları Genel
Müdürlü¤ünde tarafların katılımıyla
gerçekleflti.

Törene, sözleflmeye imza atan
Ulafltırma Bakanı Binali Yıldırım, Nu-
rol, Özaltın, Makyol, Astaldı, Yüksel
ve Gökçay firmalarının temsilcileri ka-
tıldı.

Bakan Yıldırım, açılıflta yaptı¤ı ko-
nuflmada, projenin kamu, özel sektör
ortaklı¤ıyla yapıldı¤ını belirterek,
“Proje, Türkiye Cumhuriyeti tarihinde
Yap-‹fllet-Devret modeliyle bir seferde
yapılan en büyük projedir. Projenin,
milletimize, devletimize ve geçti¤i gü-
zergahtaki illerimize hayırlı olmasını
diliyoruz” dedi.

Proje ile aynı zamanda hem Türki-
ye'nin Avrupa Birli¤i altyapısına enteg-
rasyonunu sa¤layaca¤ını hem de ya-
pım süresince çok ciddi bir istihdam ve
iç pazarda hareketlenmeye de vesile
olaca¤ını ifade eden Yıldırım, 20 ayda
7 adet flantiye kurulaca¤ını, 10 bin kifli-
nin do¤rudan istihdam edilece¤ini ve
dolaylı istihdam sayısının da 50 bini
bulaca¤ını bildirdi.

‹stanbul-‹zmir
3.5, Eskiflehir

2.5 saat 
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Baflkan Topbafl, asrın sel felake-
tine maruz kalan Pakistan'a yar-
dım için hazırlanan 7 tırlık mal-
zemeyi bu ülkeye gönderilmek

üzere Kızılay'a teslim etti. 1 milyon 270
bin TL nakdi yardım ise Baflbakanlık Afet
Yönetim Merkezi Acil Yardım fonu Vakıf
Bank Hesabına yatırıldı.  Bölgeye gönde-
rilen belediye ekibi de tıbbi yardım, ilaçla-
ma, bina yapımı ve su bulma gibi önemli
hizmetler verecek.

Asrın sel felaketine maruz kalan Pa-
kistan'a yardım için hazırlanan 7 tırlık
malzeme, AKOM'da düzenlenen törenle
ülkeye gönderilmek üzere Kızılay'a teslim
edildi. Törende ‹stanbul Büyükflehir Bele-
diyesi Genel Sekreter Yardımcısı Sabri
Dereli, ‹SK‹ Genel Müdürü Ahmet De-
mir, BELB‹M Genel Müdürü Harun Ma-
den ile Kızılay Genel Müdürü Ömer Tafllı
ve Pakistan'a gidecek yardım ekibi de yer
aldı. 1 milyon 270 bin ve TBB'den 300.000
TL olmak üzere toplam  2.570 bin TL
nakdi yardım ise, Baflbakanlık Afet Yöne-
tim Merkezi Acil Yardım fonu Vakıf Bank
Hesabına yatırıldı.

Pakistan'ın asrın sel felaketine maruz
kaldı¤ını ve ülkenin 5'te birini sular altın-
da bırakan olayın büyük bir dram yaflattı-
¤ını belirten Baflkan Kadir Topbafl, bölge-
ye gönderilmek üzere ‹stanbul Büyükflehir

Belediyesi'nin koordinatörlü¤ünde 7 tırlık
yardım malzemesi sa¤landı¤ını söyledi. ‹s-
tanbul Büyükflehir Belediyesi ve ‹fltirakleri
kurumsal olarak ve çalıflanları olarak ise, 1
milyon 270 bin nakdi yardım yaptı.

Türkiye Belediyeler Birli¤i'nin (TBB)
300 bin TL nakit yardım yaptı¤ını ifade
eden Kadir Topbafl, toplanan paraların
Baflbakanlık Acil Yardım Fonu'na yatırıl-
dı¤ını, Efl Baflkanlı¤ını yürüttü¤ü Dünya
Birleflmifl Kentler ve Yerel Yönetimler
Teflkilatı'nın (UCLG) 30 Eylül'de
ABD'nin Nevada Eyaleti'nde yapılacak
toplantısında da Pakistan'a yardım konu-
sun gündeme getireceklerini kaydetti.

Dıfl Ticaretten So-
rumlu Devlet Bakanı
Zafer Ça¤layan, eko-

nomide elde edilen baflarıları
görmezden gelen çevrelerden
dert yanarak, "Türkiye'nin bü-
yümesine gözlerini kapayanlar,
flaflı bakanlar Kapıkule'nin öte-
sine geçtikleri takdirde ülkenin
nerelere geldi¤ini görecekler."
dedi.

Amerikan fiirketler Derne-
¤i'nin organize etti¤i ‹novasyo-
na Dayalı Büyüme Stratejileri
Konferansı'nda konuflan Dev-
let Bakanı Ça¤layan, "Bugün
dünyanın 22. ihracatçı ülkesi
konumundayız. Bu, bize yeter
mi elbette yetmez. Bakın

OECD re-
korlarını kır-
dık. Oyunun
kurallarını
belirleyen ül-
ke haline
geldik. Ülke
o l a r a k
2010'un iki
çeyre¤inde
önemli oran-

da büyüdük. Sene sonu itiba-
riyle de rekor bir büyüme bek-
liyorum." diye konufltu.

Türkiye ile ABD'nin model
ortak oldu¤unu ancak bunu ya-
tırımlara yansıtamadı¤ının altı-
nı çizen Ça¤layan, "Ülkeler
arası ticari iliflkiler maalesef
öngörülen seviyelerde de¤il.
Bana ticaret rakamları sorul-
du¤unda anlatmakta güçlük
geçiyorum. Yatırımlar artırıl-
malı. Aflk karflılıklı olmalı." ifa-
delerini kullandı.

Sözü inovasyonun önemi-
ne getiren Zafer Ça¤layan,
Türkiye'nin ihracatını devlet
stratejisi haline getirdiklerini
anlattı. Dıfl Ticaretten Sorumlu
Devlet Bakanı, "‹hracatı yatı-
rım ve istihdam ba¤lamında
önemli görüyoruz. Bunun yolu-
nun inovasyondan, rekabetten
geçti¤ini iyi biliyoruz. Bugün
patent baflvuruları fazladır. Bi-
ze vakti zamanında 'Eski köye
yeni icat getirmeyin.' diyorlardı.
Eski köye yeni icat getireyim ki
dünyayla rekabet edebilelim.
Onun için bol bol icat yapalım.
Otomotiv ve elektrik ile elekt-
ronik sektöründe önemli bir iv-
me yakaladık. Avrupa'ya yo¤un
üretiliyor. Böylesine önemli bir
gündemde isabetli seçilmifl ino-
vasyonun, Ar-Ge'nin sonuna
kadar destekçisiyiz." dedi.

AK Parti Grup Bafl-
kan Vekili Suat Kılıç,
'Türkiye bölünecek'

diye çevreye korku yayanların
korku üzerinden oy toplamaya
çalıfltı¤ını söyledi.

"Bundan sonra bu ülkede
bölünmekten de¤il, birlikte bü-
yümekten bahsetmeye mecbu-
ruz. Türkiye bölünmeyecek,
Türkiye parçalanmayacak,
Türkiye'de demokratik özerk-
lik olmayacak, Türkiye fede-
rasyonlarla yönetilmeyecek,
üniter yapımız muhafaza edile-
cek." diyen Kılıç, "Kötü rüya
görenlerin iyi ifller yapabilmesi
mümkün de¤ildir. Bu ülkenin
gelece¤ini, çocuklarımızın ka-
derini, karanlık hünerlerden,
kâbuslardan bahsedenlere bı-
rakamayız." diye konufltu.

Samsun'da bir araya gelen
106 sivil toplum kuruluflunca
oluflturulan "1. Sınıf Demok-
rasi ‹çin Evet Platformu" tara-
fından düzenlenen Samsun
Tenis Kulübü'ndeki programa
katılan Kılıç, her dönemde
zor zamanlar yaflanabilece¤i-
ni, bu anlarda do¤ru kararları
alanların, do¤ru adımları
atanların, do¤ru yönde inisi-
yatif kullananların tarih yazdı-
¤ını belirtti. Halkoylaması ön-
cesi pek çok sivil toplum ör-
gütünün sorumluluk almak-
tan kaçındı¤ını anlatan Kılıç,
inisiyatif üstlenen, daha nite-
likli, daha kaliteli ve daha öz-
gürlükçü bir demokrasi için
ileriye adım atılmasına açık
yüreklilikle 'evet' diyen plat-
form üyelerine teflekkür etti. 

Çocuklarımızın
kaderini, karanlık
kâbuslar görenlere
bırakamayız

Baflkan Topbafl, asrın sel
felaketine maruz kalan
Pakistan'a yardım için
hazırlanan 7 tırlık malzemeyi
bu ülkeye gönderilmek üzere
Kızılay'a teslim etti. 

BÜYÜKfiEH‹R

ÇALIfiIYOR

Kap›kule’nin
ötesine bakan
büyümeyi anlar

‹STANBUL
PAK‹STAN’I
UNUTMADI
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Enerji ve Tabii Kay-
naklar Bakanı Taner
y›ld›z  Do¤algaz sek-
töründen, nükleere

ve petrol arama çalıflmalarına
kadar birçok konuda soruları
yanıtladı. Yıldız, kıfl ayları
yaklaflırken herkesin merakla
bekledi¤i sorunun yanıtını
verdi.

Enerji Bakanı Taner Yıl-
dız, do¤algaza bu kıfl zam gö-
zükmedi¤ini müjdeledi. Do-
¤algazın otomatik fiyatlandır-
maya ba¤lı oldu¤unu hatırla-
tan Yıldız, "Fiyat 90 lira olsun,
100 lira olsun diye biz karar
vermiyoruz.

Gaz fiyatı, petrol fiyatına
endeksli bir formülle hesapla-
nıyor. fiu anki petrol fiyatları
seyrini sürdürürse 6 ay sonrası
için zam gözükmüyor" dedi.

Özellikle 2008 yılında do-
¤algazda zam ve indirimlerin
sık uygulanmasının belli so-
runları beraberinde getirdi¤i-
ni aktaran Yıldız, "Do¤algaz

ve elektrikte kısa vadeli indi-
rim veya zam uygulamak yeri-
ne uzun süreli, istikrarlı bir
sistem kurguladık.

Enerji fiyatları ülkelerin
büyümesi ile do¤rudan ilgili
stratejik bir konu" diye konufl-
tu. Do¤algazda tüketim düflü-
flü nedeniyle ilk 7 ayda tüketi-
lemeyen 3 milyar metreküp
gaza 'al ya da öde' nedeniyle 2
milyar dolar ödeme yapılaca¤ı
riskini de¤erlendiren Yıldız,
do¤algaz sözleflmelerinde yer
alan 'al ya da öde' kapsamında
ödenen paraların bir nevi ön
ödemeli do¤algaz alımı gibi
düflünülmesi gerekti¤ini belir-
terek, "Burada kullanmayaca-
¤ımız fazla para ödemifl de¤i-
liz.

Parayı peflin ödüyoruz an-
cak 5 yıl içinde gazı kullanma
imkânımız olacak. 5 yıl içinde
tüketemeyece¤imizi görürsek
yani tüketim yeterli seviyede
geliflmezse gerekeni yaparız"
dedi.

Kültür ve Turizm
Bakanı Ertu¤rul
Günay, MHP Ge-

nel Baflkanı Devlet Bahçe-
li'nin 'Kars Ani harabelerin-
de namaz kılmak istedi¤ine'
iliflkin iddialara yönelik,  ''Bi-
reysel olarak namaz kılacak-
sa her yerde bir temiz mekan
bulup namaz kılabilir. Bir
toplu gösteri yapmaya kal-
karsa zaten sanıyorum ki
Anayasa, Siyasi Partiler Ya-
sası bir siyasi partinin din is-
tismarı ile yola çıkmasını ga-
liba engelliyor. Ama bireysel
olarak bir hakkını kullanma-
sına saygı duyarım'' yanıtını
verdi.

65. dönem BM Genel
Kurulu Genel Görüfl-
melerine katılan Dıflifl-
leri Bakanı Davuto¤lu,
bu sürede 88 görüflme
gerçeklefltirirken za-
man darlı¤ı yüzünden
bazı görüflme taleple-
rini geri çevirdi.

Dıfliflleri Bakanı Ah-
met Davuto¤lu, 2020
yılına girmeden Tür-
kiye'nin ikinci kez

BM Güvenlik Konseyi üyeli¤i
için adaylı¤ını koyaca¤ını söy-
ledi. Davuto¤lu, "Hangi yıl
olur üzerinde çalıflıyoruz. Ama
Türkiye ulafltı¤ı bu güçle, etki-
leme kabiliyetiyle küresel barı-
fla en büyük katkıyı sa¤layan
ülkelerin baflında geliyor" dedi.

Dıfliflleri Bakanı Davuto¤-
lu, New York'ta Türkevi'nde,
devam eden 65. dönem BM
Genel Kurulu Genel Görüfl-
meleri kapsamında Türki-
ye'nin temaslarıyla ilgili bilgi
verdi ve soruları yanıtladı.

Davuto¤lu Cumhurbaflkanı
Abdullah Gül, Devlet Bakanı
ve Baflbakan Yardımcısı Ali
Babacan, Çevre ve Orman Ba-
kanı Veysel Ero¤lu'yla birlikte
yaklaflık 10 gündür New
York'ta bulunduklarını belirtti.
Türkiye'nin BM Genel Kurulu
toplantılarında her zaman son
derece aktif oldu¤unu, çünkü
BM'nin gündemindeki her ko-
nuyla ilgili olarak Türkiye'nin
mutlaka bir katkısı ya da söyle-
yece¤i sözü bulundu¤unu kay-
detti.

Bakan Davuto¤lu, Türki-
ye'nin geçen yıldan beri BM
Güvenlik Konseyi'nin geçici
üyesi olmasıyla birlikte artık
sadece kendisiyle ilgili olarak
Kıbrıs, Irak, Balkanlar ve Kaf-
kaslar gibi konular dıflında da
küresel nitelikli pek çok konu-
ya do¤rudan müdahil olmaya
baflladı¤ını söyledi.

"Bu bizim dıfl politikamız

açısından yapısal bir dönüflüm"
diyen Davuto¤lu, Türkiye'nin,
10-20 sene önce sadece kendi-
siyle ilgilenen bir ülke olarak
tanınırken, 5-6 yıldır bölgesel
konulara ve kriz çözümleri ko-
nusunda ciddi katkılar yapma-
ya baflladı¤ını, son 2 yıldır Gü-
venlik Konseyi üyeli¤iyle bera-
ber sadece kendisi ya da ken-
disiyle ilgili bölgelerde bütün
küresel konularla ilgilendi¤ini,
gündeme hakim oldu¤unu vur-
guladı.

Bu yıl BM Güvenlik Kon-
seyi dönem baflkanlı¤ının Ge-
nel Kurul üst düzey toplantı-
larının düzenlendi¤i eylül ayı-
na denk geldi¤ini belirten Da-
vuto¤lu, "Eylül ayında biz
hem BM Güvenlik Konseyi
üyesi hem de dönem baflkanı
olarak birçok inisiyatifin üstle-
nicisi bir konum kazandık"
dedi.

BM Güvenlik Konseyi dö-
nem baflkanı olarak Kon-
sey'de Cumhurbaflkanı Ab-
dullah Gül baflkanlı¤ında "ba-
rıflı koruma, önleyici diploma-
si" konulu zirve toplantısı dü-

zenlediklerini ve bu konuda
Konsey'in tarihinde düzenle-
nen 6. zirveyi gerçeklefltirdik-
lerini belirten Davuto¤lu, bu
toplantının sonunda da bafl-
kanlık açıklamasının kabul
edildi¤ini, toplantıya katılımın
da son derece kapsamlı ve
önemli oldu¤unu söyledi.

Bugün terörizmle müca-
dele konulu dıfliflleri bakanla-
rının katılaca¤ı bir toplantıya
baflkanlık yapaca¤ını belirten
Davuto¤lu, "Belki de BM Gü-
venlik Konseyi tarihinde, dö-
neminde iki tematik toplantı
yapan, zirve ve dıfliflleri ba-
kanları düzeyinde, tek ülke ni-
teli¤i kazandık" diye konufltu.

Türkiye'nin küresel alanda
bazı yeni inisiyatiflere de öncü-
lük etti¤ini belirten Davuto¤lu,
Türkiye ve Finlandiya'nın yeni
bir giriflim bafllattı¤ını ve ara-
buluculuk konusunda dünyada
öne çıkan ülkelerle ve ulusla-
rarası örgütlerle beraber bir
"arabuluculuk grubu" olufltur-
duklarını, bu grubun bundan
sonra düzenli olarak toplantı
kararı aldı¤ını ifade etti. 

88 görüflme 
yaptı, yine de
yetifltiremediBakan Yıldız: Do¤al

gaza bu kıfl zam yok!

Bakan Günay'dan
Bahçeli'ye cevap
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Baflbakan›m›z Recep Tay-
yip Erdo¤an, demokratik
açılım toplantıları kapsa-
mında Baflbakanlık ofi-
sinde medya genel yayın
yönetmenleri ile bir ara-
ya geldi.

Baflbakan›m›z Recep Tayip
Erdo¤an, ''Biz 12 Eylülde or-
taya çıkan sonucun Türkiye
haritasını farklı renklere bo-

yadı¤ına, farklı kutuplara savurdu¤una
asla inanmıyoruz'' dedi.  

Dolmabahçe'deki Baflbakanlık Ça-
lıflma Ofisi'ndeki toplantıda konuflan
Erdo¤an, 12 Eylüldeki halk oylamasıyla
yürürlü¤e giren Anayasa de¤iflikli¤inin
hazırlık aflamalarında bu de¤iflikli¤in
Türkiye için bir milat olaca¤ını, Türki-
ye'de yeni bir dönemin, yeni bir sürecin
bafllayaca¤ını ifade ettiklerini söyledi.

Erdo¤an, 26 maddeden oluflan bu

de¤iflikli¤in 1982 Anayasası üzerindeki
gölgeleri tam olarak ortadan kaldırma-
dı¤ını, Anayasa üzerindeki tartıflmaları
sona erdirmedi¤ini dile getirerek, ''An-
cak sizler de takdir edersiniz ki bu 26
maddelik de¤ifliklik, 1982'den bu yana
yapılan de¤iflikler içinde çok müstesna
bir yere sahiptir. ‹lk kez Anayasa'nın
ruhuna, özüne dokunuluyor. ‹lk kez
darbe zihniyeti ve vesayetçi anlayıfl bu
kapsamda bir de¤iflikli¤e maruz kalıyor.
Baflta Anayasa Mahkemesinin ve Ha-
kimler ve Savcılar Yüksek Kurulunun
yapısının de¤iflmesi, geçici 15. madde-
nin kaldırılması, yargıya iliflkin birtakım
düzenlemeler olmak üzere bu 26 mad-
delik de¤ifliklikle Türkiye çok farklı bir
döneme adımlarını atıyor'' diye konufl-
tu.

Erdo¤an, 12 Eylül akflamı startını
verdikleri yeni Anayasa çalıflmalarının
yeni sürecin önemli adımlarından biri
olaca¤ını söyledi.

Erdo¤an, flimdiden çalıflmalara bafl-

ladıklarını dile getirerek, flunları kay-
detti:

''Baflta muhalefet olmak üzere tüm
kesimlerin de çalıflmalar bafllatmasını,
2011 seçimlerinin ardından da bu çalıfl-
maların bir mutabakat içinde olgunlafl-
masını, flekillenmesini bekliyoruz. Çö-
zemeyece¤imiz hiçbir sorun yok. Tür-
kiye olarak buna bugün artık her za-
mankinden daha fazla inanıyoruz. Bu-
gün sorunları aflmak noktasında her
zamankinden daha fazla umutluyuz.
Ekonomide, dıfl politikada, demokra-
tikleflmede Türkiye'ye yaflattı¤ımız ba-
flarılara yenilerini ekleyebiliriz. Türki-
ye, 8 yıl öncesine göre çok farklı bir
yerde. ‹nanın bu ivmeyle devam ede-
rek, 8-10 yıl sonra dünyanın ilk 10 ülke-
si arasında yer alan bir Türkiye'yi gör-
mek hayal de¤ildir. Bunu hep birlikte
gerçeklefltirece¤imize, bunun pekala
mümkün oldu¤una ben tüm yüre¤imle
inanıyorum.''

Baflbakan Erdo¤an, son dönem-

de Türkiye'de yapılan genel seçim-
lere, yerel seçimlere ve halk oyla-
malarına bakıldı¤ında, seçmen ter-
cihlerinin, duygusal faktörlerle de-
¤il, rasyonel gerekçelerle olufltu¤u-
nu, vatandaflların partizanca duygu-
larla de¤il, eyleme, projeye göre ha-
reket etti¤ini gördüklerini belirtti.

Baflbakan Erdo¤an, halk oyla-
masındaki yüzde 42 oranındaki ''ha-
yır'' oylarının ne anlama geldi¤ini,
nasıl okunması gerekti¤ini, ne gibi
dersler çıkarılması gerekti¤ini tüm
boyutlarıyla de¤erlendirdiklerini
bildirdi. Çıkan sonucun bir baflarıyı,
somut bir neticeyi yansıttı¤ını ifade
eden Erdo¤an, ''Ancak halk oyla-
masından sadece Anayasa de¤iflikli-
¤i sonucunun onaylandı¤ı sonucunu
çıkarmıyoruz. Bölge bölge, il il, ilçe
ilçe çıkan sonuçları do¤ru okumak,
do¤ru anlamak, buna göre kendimi-
zi gözden geçirmek durumundayız''
dedi.

Baflörtüsü
‹çin süpriz
görüflme

Baflbakan Recep Tayyip Erdo¤an, CHP Lideri Kemal Kılıçda-
ro¤lu ile 15 dakikalık sürpriz bir görüflme gerçeklefltirdi.
TESK'in 18. Ola¤an Kongresi'nin yapıldı¤ı Rixos Oteli'ne ilk

olarak CHP Genel Baflkanı Kılıçdaro¤lu geldi. Kılıçdaro¤lu'nun salona
girdi¤i esnada otele gelen Erdo¤an, kongrenin yapıldı¤ı salona yakın
bir yerde dinlenme odasına alındı. Kılıçdaro¤lu da salon dıflına çıkarak
Erdo¤an'ın bulundu¤u odaya gitti. Baflbakan Recep Tayyip Erdo¤an,
CHP Genel Baflkanı Kemal Kılıçdaro¤lu ile görüflmesinde Anayasa de-
¤iflikli¤i konusunun gündeme gelip gelmedi¤i sorusuna, ''Anayasayla il-
gili olarak tabii ki görüfltük de yani bugün dedik meydanlarda bir fleyi
konufluyorsun, söylüyorsun. Nedir? Bir baflörtü meselesini devamlı dil-
lendirdiniz, söylediniz. Ben de ne dedim? 'Bugünden tezi yok hemen
adımı atalım. Hemen ekipleri kuralım, çalıflmaya bafllayalım'' dedi.

Dünyan›n ilk 10 ülkesi 
aras›na girece¤iz
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Baflbakan›m›z Erdo¤an, vergi ve
SSK borçlarının yapılandırılma-
sının Ekim veya Kasım ayında
yürürlü¤e girece¤ini söyledi...

Baflbakan›m›z Recep Tayyip Erdo¤an,
''Biz paranın ayarıyla oynamadık, oy-
namayaca¤ız ve bu ülkede karflılıksız

para basma dönemini bizim iktidarımız orta-
dan kaldırmıfltır'' dedi.

Baflbakan›m›z Erdo¤an, Türkiye'de, 1 mil-
yon 900 bin esnafın bulundu¤unu, aileleri ve
yanlarında çalıflan elemanlarıyla düflünüldü-
¤ünde TESK'in, 10 milyonu aflkın bir kitlenin
hakkını savunan en büyük sivil toplum örgütle-
rinden biri oldu¤unu anlattı. Hükümet olarak
esnaf ve sanatkarın sorununun çözümünde
TESK ile istiflareye büyük önem verdiklerini,
2008'de TESK'e yaptı¤ı ziyaretin ilk kez baflba-
kan düzeyinde gerçekleflti¤ini anımsatan Erdo-
¤an, ''Ben bunu ö¤rendi¤imde flok oldum. Böy-
le bir kurulufla bugüne kadar bir baflbakanın
gelmemifl olmaması manidardı, düflündürücüy-
dü'' diye konufltu.

Özellikle son dönemde esnafı ilgilendiren
her konuda TESK ile oturup konufltuklarını
belirten Erdo¤an, beraber çözümler üretmenin
çabası içinde olduklarını anlattı.

TESK ile birlikte hazırladıkları; Esnaf ve
Sanatkarlar De¤iflim, Dönüflüm, Destek (3D)
Strateji Belgesi ve Eylem Planı'nı uygulamaya
baflladıklarını hatırlatan Baflbakan Erdo¤an,
sözlerini flöyle sürdürdü:

''Bu plan içinde TESK'in güçlendirilmesi de
yer aldı. bu kapsamda 5362 sayılı Esnaf ve Sa-
natkarlar Meslek Kuruluflları Kanunu'nda de-
¤ifliklik yapıyoruz, örgütlenmedeki da¤ınıklı¤ı
kaldırıyoruz. Yine TESK'in, Milli Prodüktivite
Merkezine ödedi¤i aidatı kaldırmak yönünde
adımlarımızı atıyoruz. TESK'in, Sosyal Güven-
lik Kurumu yönetim kurulunda temsil edilme-
sini sa¤layaca¤ımızı da yine o eylem planı için-
de ifade ettik.  TESK-Hükümet iliflkileri nokta-
sında yeni bir çı¤ır açan Genel Baflkanı ve Yö-
netim Kurulunu tebrik ediyorum.

Hükümet olarak, biz di¤er tüm sivil toplum
örgütleriyle oldu¤u gibi TESK ile de bu sa¤lıklı
iletiflimi sürdürecek, büyüyen ekonomi içinde
esnaf ve sanatkarın sorunlarını gidermede ge-
reken çabayı göstermeye devam edece¤iz. 

Dünyanın belki her ülkesinde esnaf ve sa-
natkar, ekonomik bir aktör olarak görünür.
Ama ben flunu büyük bir gurur ile ifade etmeli-
yim ki, bizde Türkiye'de, esnaf ve sanatkar
ekonomik bir aktör olmanın çok ötesinde, sos-
yal yapımızın, kültürümüzün, dayanıflmamızın,
kardeflli¤imizin asli unsurudur, çimentosudur.''

Devlet Bakanı ve
Baflmüzakereci Ege-
men Ba¤ıfl,  "Kendi-

ne güvenen bir toplumun
milli mukavemet sa¤lamak
için cami yakma gibi sapıklık-
lara ihtiyacı olmaz, kardefli
kardefle kırdırma gibi bir der-
di olmaz. Özgüveni olan, AB
standartlarını yakalamıfl bir
toplumun ça¤dafl, fleffaf, her-
kesi kucaklayan bir anayasa-
ya kavuflmakla ilgili bir endi-
flesi olmaz" dedi 

Avrupa'nın Atatürk'ün
gösterdi¤i muasır medeniyet
seviyesine çıkabilmek için en
önemli hedef oldu¤unu belir-
terek, "Avrupa Birli¤i'nin
kendisi insanlık tarihinin en
büyük barıfl projesidir. Üye
ülkeler çok kanlı savafllar at-
lattı. Hatta bazen meslektafl-
larıma takılıyorum, 'Siz birbi-
rinizle yaflamayı ö¤rendiniz,
bize mi sorun çıkarıyorsunuz'
diye. Sizin geçmiflinizde birbi-
rinizle yaptı¤ınız savafllar, bi-
zimle yaptıklarınızdan çok

daha kanlıydı. Ama Avrupa
Birli¤i projesi sizleri birarada,
barıfl ve huzur içerisinde ya-
flamaya sevketti. Bu okulda
da, bizim kendi genetik ulusal
kodumuzda bulunan hoflgörü
ve sevginin çocuklarımıza Av-
rupa tanımıyla verilmesi ola-
cak. Burada üç dil ö¤renen
çocuklarımız sadece Türki-
ye'nin de¤il, Avrupa'nın lider-
leri olacaklar" fleklinde ko-
nufltu. 

Cumhurbaflkanı
Abdullah Gül,
ABD dönüflü te-
rörle mücadele ko-

nusunda kararlılık vurgusu
yaptı. Cumhurbaflkanı Gül,
"Topraklarımız üzerinde
hiçbir illegal ve terörist fa-
aliyete müsaade etmedik,
etmeyece¤iz. Bu bakımdan
terör örgütü bunu e¤er an-
lamıflsa bu iyi bir geliflme-
dir." dedi.

Cumhurbaflkanı Abdul-
lah Gül, medyada yer alan,
"Terör örgütü mensupları-
nın 'çatıflmasızlık kararı' ge-
re¤ince Türkiye'nin dıflına
çıktıkları" yönündeki ha-
berleri, "Topraklarımız üze-
rinde hiçbir illegal, terörist
faaliyete, devletin güvenlik
güçlerinin dıflında silah ta-
flınmasına hiçbir zaman ta-
bii ki müsaade etmeyiz, et-
meyece¤iz. Bu bakımdan
bunu e¤er anlamıfllarsa bu
iyi bir geliflmedir." fleklinde
de¤erlendirdi. ABD'den
Türkiye'ye 12 saatlik bir
yolculuk sonrası henüz
döndü¤ünü hatırlatan
Cumhurbaflkanı, açıklama-

sının 'genel anlamda' oldu-
¤unu, detaylı açıklamaları-
nı ise geliflmelerle ilgili bil-
gi alması sonrası yapaca¤ı-
nı kaydetti.

Gül, görüflmelere üye
devletlerin tamamının ka-
tıldı¤ını ve Türkiye ile bir-
likte 139 ülkenin devlet ya
da hükümet baflkanları dü-
zeyinde temsil edildi¤ini
hatırlatırken, Türkiye'nin
BM Güvenlik Konseyi Dö-
nem Baflkanlı¤ı'na denk ge-
len bu yılki toplantının ve
gerçeklefltirdi¤i temasların
son derece yararlı oldu¤u-
nu kaydetti. 

Esnafa
müjde

Teröre müsade yok

Kendine güvenen
devlet cami yakmaz
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